
 
    

  
  

 
 
   

  
  

  
  

 
   

   
 

  
 

 
     

      
     

    
    

     
     

      
      

       
     

      
      

     
 

  
 

  

 
 

 
   

 
 

 
 

 
  

26 augusti 2021 
protokoll 

Plats och tid Borås Kongress, Akademiplatsen 2, torsdagen den 26 augusti 2021 kl 18:00-21:18 

Beslutande ledamöter i salen 
Per-Olof Höög (S), Ulrik Nilsson (M), Anne-Marie Ekström (L) och Yvonne Persson (S). 

Beslutande ledamöter via Teams 
Per Carlsson (S), Sara Andersson (S), Micael Svensson (S), Emina Beganovic (S), Sead Omerovic (S), Marie 
Samuelsson (S), Anders Jonsson (S), Ylva Lengberg (S), Ulf Olsson (S), Bengt-Arne Bohlin (S), Andreas Ekström (S), 
Therése Björklund (S), Mohammed Kossir (S), Malin Carlsson (S), Kent Hedberg (S), Rose-Marie Liljenby 
Andersson (S), Ninni Dyberg (S), Jessica Eng-Strömberg (S), Gun-Britt Persson (S), Kerstin Hermansson (C), 
Mattias Danielsson (C), Alexander Andersson (C), Maj-Britt Eckerström (C), Hans Gustavsson (KD), Lisa Berglund 
(KD), Niklas Arvidsson (KD), Magnus Sjödahl (KD), Anna Svalander (L), Morgan Hjalmarsson (L), Andreas Cerny 
(L), Johan Wikander (L), Tom Andersson (MP), Anna-Karin Gunnarsson (MP), Kjell Hjalmarsson (MP), Ulf Sjösten 
(M), Hasse Ikävalko (M), Martin Nilsson (M), Anna Christensen (M), Pirita Isegran (M), Birgitta Bergman (M), Lars-
Gunnar Comén (M), Annette Carlson (M), Mattias Karlsson (M), Marie Fridén (M), Annette Nordström (M), Nils-
Åke Björklund (M), Björn Qvarnström (SD), Crister Spets (SD), Olle Engström (SD), Kristian Silbvers (SD), 
Andreas Exner (SD), Ann-Charlotte Blomqvist (SD), Eva Eriksson (SD), Jan Nilsson (SD), Leif Häggblom (SD), 
Anders Alftberg (SD), Lennart Andreasson (V), Peter Wiberg (V), Tommy Josefsson (V), Inger Landström (V), 
Anne Rapinoja (V) och Stefan Lindborg (V). 

I de frånvarandes ställe tjänstgjorde: 
För Abdullahi Warsame (S) - Leif Gran (S) via Teams 
För Lars-Åke Johansson (S) - Marie Sandberg (S) via Teams 
För Cecilia Andersson (C) - Monika Hermansson Friedman (C) via Teams 
För Else-Marie Lindgren (KD) - Valéria Kant (KD) via Teams 
För Anna-Clara Stenström (M) - Per Månsson (M) via Teams 
För Urban Svenkvist (M) - Jonas Garmarp (M) via Teams 
För Jonas Ellerstrand (SD) - Niklas Hallberg (SD) via Teams 
För Liridona Rexhepi (S) - Emina Beganovic (S) via Teams § 130-134 
För Johan Wikander (L) - Britt-Marie Halldén (L) via Teams § 145-149 
För Marie Fridén (M) - Mattias Karlsson (M) via Teams § 148-149 
För Peter Wiberg (V) - Peter Lund (V) via Teams, jäv § 136 
För Birgitta Bergman (M) - Mattias Karlsson (M) via Teams, jäv § 138 
För Oliver Öberg (M) - Mattias Karlsson (M) via Teams § 130-134, jäv § 139 
För Sara Andersson (S) - Sören Björklund (S) via Teams, jäv § 139 

Närvarande ersättare via Teams 
Eva Axell (S), Sören Björklund (S), Nicholas Gregory (S), Anethe Tolfsson (S), Mohamed Ben Maaouia (S), Jan 
Idehed (C), Karl-Eric Nilsson (C), Gunilla Christoffersson (KD), Britt-Marie Halldén (L), Linda Pålemo (L), Patric 
Cerny (L), Göran Larsson (MP), Tim Gahnström (MP), Paul-Andre Safko (M), Lotta Löfgren Hjelm (M), Vivi 
Roswall (M), Martin Sörbom (SD), Valter Kotsalainen (SD), Björn Malmquist (SD), Anita Spjuth (V), Peter Lund (V) 
och Jan Elfstrand (V). 

Liridona Rexhepi (S) anländer till sammanträdet kl 18:16 och intar sin plats inför behandling av § 135. 

Oliver Öberg (M) anländer till sammanträdet kl 18:18 inför behandling av § 135. 

Johan Wikander (L) lämnar sammanträdet kl 20:04. Han ersätts av Britt-Marie Halldén (L) efter behandling av § 144. 

Marie Fridén (M) lämnar sammanträdet kl 20:33. Hon ersätts av Mattias Karlsson (M) efter behandling av § 147. 
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Övriga 
Peder Danesved förvaltningsledare strategisk it 
Jon Hjärne tjänsteförvaltare Ciceron 
Anna Enochsson valledare 
Michelle Olausson administratör 
Carl Morberg kommunsekreterare 

Justeringens plats och tid Kommunstyrelsens stora sessionssal, Stadshuset, Borås kl 15:00-15:54 

Tillkännagivande av protokoll Justeringen tillkännagiven på kommunens digitala anslagstavla den 3 september 2021 

Underskrifter 
Sekreterare Paragrafer §§ 130-149 

Carl Morberg 

Ordförande 
Per-Olof Höög (S) 

Justerare 
Ulrik Nilsson (M) Anne-Marie Ekström (L) 
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Ärendelista 
§ 130 

Val av justerande ledamöter................................................................................5 
§ 131 

Ajournering .........................................................................................................6 
§ 132 

Anmälningsärenden ............................................................................................7 
§ 133 Dnr KS 2021-00595 1.1.1.2 

Avsägelse av förtroendeuppdrag, entledigande och fyllnadsval ..........................9 
§ 134 

Inkomna interpellationer, frågor samt svar på frågor .........................................11 
§ 135 Dnr KS 2018-00125 1.1.1.1 

Svar på interpellation av Nils-Åke Björklund (M) till kommunalrådet 
Tom Andersson (MP) om trafikflödena till Viareds Industriområde .................... 12 

§ 136 Dnr KS 2021-00493 1.1.1.4 
Redovisning av kommunalt partistöd för Vänsterpartiet i Borås......................... 13 

§ 137 Dnr KS 2021-00515 1.1.1.4 
Redovisning av kommunalt partistöd för Miljöpartiet de Gröna Borås................ 14 

§ 138 Dnr KS 2021-00366 3.4.4.1 
Årsredovisning 2020 för Tolkförmedling Väst ....................................................15 

§ 139 Dnr KS 2021-00486 1.2.4.1 
Årsredovisning för Stiftelsen Proteko år 2020 ...................................................16 

§ 140 Dnr KS 2021-00469 1.2.4.1 
Delårsrapport januari - april 2021......................................................................17 

§ 141 Dnr KS 2019-00157 3.4.1.2 
Tydliggöra arbetet med landsbygdsutveckling. (Budgetuppdrag 2019) ............. 19 

§ 142 Dnr KS 2020-00461 3.1.1.0 
Begäran om kommunalt övertagande av Nabbamotet inklusive 
brokonstruktion .................................................................................................22 

§ 143 Dnr KS 2021-00554 3.3.6.0 
Medfinansierings- och samverkansavtal mellan Trafikverket och 
Borås Stad- åtgärder i Nabbamotet, väg 40, samt på Viaredsvägen, 
väg 1637, Borås................................................................................................24 

§ 144 Dnr KS 2019-00462 3.2.1.4 
Utöka naturreservatet Rya åsar ........................................................................26 

§ 145 Dnr KS 2019-00119 1.1.1.1 
Svar på motion av Jan Nilsson (SD): Hjälp barn i missbruksmiljö!..................... 28 

§ 146 Dnr KS 2019-00840 1.1.1.1 
Svar på motion av Annette Carlson (M): Boråsavtalet - ett lokalt 
Parisavtal för klimatet........................................................................................30 

§ 147 Dnr KS 2020-00640 1.1.1.1 
Svar på motion av Ulrik Nilsson (M): Tillsätt en lokal Corona-
kommission.......................................................................................................32 

§ 148 Dnr KS 2020-00773 1.1.1.1 
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Svar på motion av Niklas Arvidsson (KD), Hans Gustavsson (KD) och 
Anna-Clara Stenström (M): Värdighetsgarantier i äldreomsorgen ..................... 34 

§ 149 Dnr KS 2021-00238 1.1.1.1 
Svar på motion av Lars Gunnar Comén (M) och Martin Nilsson (M): 
Stärkta upphandlingsprocesser för ett bättre företagsklimat ..............................36 
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§ 130 

Val av justerande ledamöter 

Kommunfullmäktiges beslut 
Att jämte ordföranden justera protokollet utses Ulrik Nilsson (M) och Anne-
Marie Ekström (L) med Yvonne Persson (S) som ersättare. 

Ordföranden tillkännager att justeringen äger rum i Kommunstyrelsens stora 
sessionssal, torsdagen den 2 september klockan 15:00. 
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§ 131 

Ajournering 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige ajournerar sammanträdet kl 19:22-19:27. 
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§ 132 

Anmälningsärenden 

Kommunfullmäktiges beslut 
Förteckning över till Kommunfullmäktige inkomna ärenden som av 
stadsdirektören remitterats till Kommunstyrelsen 

2021-08-25 Motion av Anna Christensen (M): Allas rätt till trygghet, ombud 
för boende i LSS-bostäder 
Dnr 2021-00654 1.1.1.1 

2021-08-25 Motion av Anna Christensen (M): Tillgängliga badplatser för 
blåljuspersonal. 
Dnr 2021-00655 1.1.1.1 

2021-08-25 Motion av Niklas Arvidsson (KD), Lisa Berglund (KD), Hans 
Gustavsson (KD), Valéria Kant (KD) och Magnus Sjödahl (KD): 
Avveckla den kommunala tomtkön. 
Dnr 2021-00656 1.1.1.1 

2021-08-25 Motion av Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD): 
Tjänstemannaorganisationens opartiskhet och objektivitet. 
Dnr 2021-00657 1.1.1.1 

2021-08-25 Motion av Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD) och Olle 
Engström (SD): Stärk våra bostadsbolag och bryt 
bostadssegregationen! 
Dnr 2021-00658 1.1.1.1 

Till Kommunfullmäktige har inkommit följande ärenden: 

2021-07-06 Länsstyrelsens beslut 2021-07-05 att utse Tommy Josefsson (V) 
som ny ledamot för avgångne Kommunfullmäktigeledamot Ida 
Legnemark (V) samt att utse Janne Elfstrand (V) som ny ersättare 
från och med den 23 juni 2021 till och med den 14 oktober 2022 
Dnr 2021-00447 1.1.1.2 

2021-07-06 Länsstyrelsens beslut 2021-07-05 att utse Morgan Hjalmarsson 
(L) som ny ledamot för avgångne Kommunfullmäktigeledamot 
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Lars Gustaf Andersson (L) samt att utse Patric Cerny (L) som ny 
ersättare från och med den 23 juni 2021 till och med den 14 
oktober 2022. 
Dnr 2021-00447 1.1.1.2 
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§ 133 Dnr KS 2021-00595 1.1.1.2 

Avsägelse av förtroendeuppdrag, entledigande och 
fyllnadsval 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, separat bilaga) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Jessica Bjurén (M) entledigas från sitt uppdrag som ersättare i 
Kommunfullmäktige. 

Paulina Hanafi (S) entledigas från sitt uppdrag som ersättare i 
Kommunfullmäktige. 

Tobias Eng-Strömberg (S) entledigas från sitt uppdrag som ersättare i Miljö-
och konsumentnämnden. 

Zahur Ahmed (S) entledigas från sitt uppdrag som ersättare i Fritids- och 
folkhälsonämnden. 

Erzulina Yngvesson (S) väljs till ersättare i Förskolenämnden till och med den 
31 december 2022. 

Per Jansson (S) väljs till ersättare i Grundskolenämnden till och med den 31 
december 2022. 

Nuvarande ersättare Nicholas Gregory (S) väljs till ledamot i Gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden till och med den 31 december 2022. 

Linda Ikatti (S) väljs till ersättare i Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden till 
och med den 31 december 2022. 

Thersése Björklund (S) entledigas från sitt uppdrag som ledamot i styrelsen för 
BoråsBorås TME AB och som huvudman i Sparbanksstiftelsen Sjuhärad. 

Nuvarande ersättare Erika Storme Martinger (S) väljs till ledamot i styrelsen för 
BoråsBorås TME AB till och med 2022 års verksamhet. 

Ylva Lengberg (S) väljs till ersättare i styrelsen för BoråsBorås TME AB till och 
med 2022 års verksamhet. 

Gabriel Barkarmo (S) entledigas från sitt uppdrag som förtroendevald revisor i 
Andra revisorsgruppen, som lekmannarevisorsersättare för Borås Djurpark AB, 
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som lekmannarevisorsersättare för Akademiplatsen AB och som 
lekmannarevisorsersättare i föreningen Borås Idrottshistoriska Sällskap. 

Jon Hjärne (L) väljs till andre vice ordförande och ledamot i Kulturnämnden till 
och med den 31 december 2022. 

Anna-Clara Stenström (M) entledigas från sitt uppdrag som nämndeman vid 
Borås Tingsrätt. 

Georg Guldstrand (M) entledigas från sitt uppdrag som ersättare i 
Arbetslivsnämnden till och med den 31 december 2022. 

Christina Olsson-Billing (M) entledigas från sitt uppdrag som ersättare i 
styrelsen för Borås Energi och Miljö AB. 

Thomas Roos (M) väljs till ersättare i styrelsen för Borås Energi och Miljö AB 
till och med 2022 års verksamhet. 

Karin Apelqvist (KD) entledigas från sitt uppdrag som ledamot i stiftelsen för L 
L Frimans Donation. 

Tommy Holmström (SD) entledigas från sitt uppdrag som ledamot i stiftelsen 
för L L Frimans Donation. 

Crister Spets (SD) entledigas från sitt uppdrag som ersättare i 
Arbetslivsnämnden. 

Amanda Andersson (SD) väljs som ersättare i Arbetslivsnämnden till och med 
den 31 december 2022. 

Ida Legnemark (V) entledigas från sitt uppdrag som ledamot i styrelsen Borås 
Stadshus AB. 

Anne Rapinoja (V) väljs till ledamot i styrelsen för Borås Stadshus AB till och 
med 2022 års verksamhet. 

Anne Rapinoja (V) väljs till ersättare i Kommunstyrelsen till och med det 
tillfälle val av styrelse förrättas nästa gång. 
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§ 134 

Inkomna interpellationer, frågor samt svar på frågor 

Kommunfullmäktiges beslut 
Frågorna får ställas. 

Svaren på frågorna läggs till handlingarna. 

Sammanfattning av ärendet 
Till dagens sammanträde har två frågor inkommit som fogas som bilagor till 
protokollet. 

2021-00659 
Fråga av Annette Carlson (M) till kommunalrådet Ylva Lengberg 
(S): Vad gör Mitt-S för att behålla kompetenta socionomer? 

Kommunalrådet Ylva Lengberg (S) svarar på kommunalrådet Annette Carlsons 
(M) fråga. 

2021-00653 
Fråga av Tommy Josefsson (V) till kommunalrådet Kerstin 
Hermansson (C) om byggnadsmaterial för nya skolan på 
Gässlösa 

Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) svarar på Tommy Josefssons (V) 
fråga. 
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§ 135 Dnr KS 2018-00125 1.1.1.1 

Svar på interpellation av Nils-Åke Björklund (M) till 
kommunalrådet Tom Andersson (MP) om trafikflödena 
till Viareds Industriområde 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 104, B 3319) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Svaret läggs till handlingarna. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) har avgivit svar på rubricerad 
interpellation. 

Beslutsunderlag 
1. Rapport Trafikutredning Viared 

2. Rapport ÅVS Borås Viared Antagen Version 

3. Interpellation av Nils-Åke Björklund (M) om trafikflödena till Viareds 
Industriområde 

4. Svar på interpellation av Tom Andersson (MP) om trafikflödena till Viareds 
Industriområde 
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§ 136 Dnr KS 2021-00493 1.1.1.4 

Redovisning av kommunalt partistöd för Vänsterpartiet
i Borås 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 105, B 3441) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunalt partistöd 2021 till Vänsterpartiet i Borås kan utbetalas.            

Jäv 
På grund av jäv deltar inte Peter Wiberg (V) i handläggning och beslut i detta 
ärende. 

För Peter Wiberg (V) tjänstgör Peter Lund (V) vid behandling av detta ärende. 

Kommunstyrelsens beslut 2021-06-21, § 273 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Kommunalt partistöd 2021 till Vänsterpartiet i Borås kan utbetalas. 

Sammanfattning av ärendet 
Vänsterpartiet i Borås har inkommit med redovisning av hur partistödet 2020 
har använts. Till redovisningen finns en granskningsrapport bifogad. 

Beslutsunderlag 
1. Redovisning av kommunalt partistöd för Vänsterpartiet i Borås 
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§ 137 Dnr KS 2021-00515 1.1.1.4 

Redovisning av kommunalt partistöd för Miljöpartiet de
Gröna Borås 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 106, B 3444) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunalt partistöd 2021 till Miljöpartiet de Gröna Borås kan utbetalas. 

Jäv 
På grund av jäv deltar inte Göran Larsson (MP) i handläggning och beslut i 
detta ärende. 

Kommunstyrelsens beslut 2021-06-21, § 275 
Kommunstyrelsens föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Kommunalt partistöd 2021 till Miljöpartiet de Gröna Borås kan utbetalas. 

Sammanfattning av ärendet 
Miljöpartiet de Gröna Borås har inkommit med redovisning av hur partistödet 
2020 har använts. Till redovisningen finns en granskningsrapport bifogad. 

Beslutsunderlag 
1. Redovisning av kommunalt partistöd för Miljöpartiet de Gröna Borås 
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§ 138 Dnr KS 2021-00366 3.4.4.1 

Årsredovisning 2020 för Tolkförmedling Väst 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 107, B 3447) 

Kommunfullmäktiges beslut 
För Borås Stads del godkänns årsredovisning 2020 för Tolkförmedling Väst, 
direktionen och ledamöterna i densamma beviljas ansvarsfrihet. 

Jäv 
På grund av jäv deltar inte Birgitta Bergman (M) i handläggning och beslut i 
detta ärende. 

För Birgitta Bergman (M) tjänstgör Mattias Karlsson (M) vid behandling av 
detta ärende. 

Kommunstyrelsens beslut 2021-06-21, § 284 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

För Borås Stads del godkänns årsredovisning 2020 för Tolkförmedling Väst, 
direktionen och ledamöterna i densamma beviljas ansvarsfrihet. 

Sammanfattning av ärendet 
Direktionen för Tolkförmedling Väst godkände den 26 mars 2021 
årsredovisning 2020 och översände den till kommunalförbundets medlemmar 
för godkännande och prövning av ansvarsfrihet. 
Tolkförmedling Väst resultat för 2020 redovisas till 3 465 tkr och det egna 
kapitalet uppgår till 34 329 tkr. 
Revisorerna tillstyrker att respektive fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för 
direktionen samt de enskilda ledamöterna i densamma. 

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse 
2. Årsredovisning 2020 Tolkförmedling Väst 

15 



     

 
  

  
 

 

 
 

  
 

 
 

 
 

  
  

   

  
  

  
 

   
 

  
  

  
 

 
  

 
 

 
 

  

 

§ 139 Dnr KS 2021-00486 1.2.4.1 

Årsredovisning för Stiftelsen Proteko år 2020 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 108, B 3497) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Styrelsen för Stiftelsen Proteko beviljas ansvarsfrihet för 2020 års verksamhet.            

Jäv 
På grund av jäv deltar inte Sara Andersson (S) och Oliver Öberg (M) i 
handläggning och beslut i detta ärende. 

För Sara Andersson (S) tjänstgör Sören Björklund (S) vid behandling av detta 
ärende. 
För Oliver Öberg (M) tjänstgör Mattias Karlsson (M) vid behandling av detta 
ärende. 

Kommunstyrelsens beslut 2021-06-21, § 285 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Styrelsen för Stiftelsen Proteko beviljas ansvarsfrihet för 2020 års verksamhet.      

Sammanfattning av ärendet 
Stiftelsen Produktionstekniskt centrum för Tekoindustrin (Proteko) driver ett 
fristående resurscentrum för utbildning och rådgivning för företag inom 
tekoområdet. Enligt stiftelsens stadgar ankommer det på Kommunfullmäktige 
att besluta i frågan om ansvarsfrihet för styrelsen. 
Styrelsen för stiftelsen har inkommit med verksamhetsberättelse för 2020 jämte 
årsredovisning och revisionsberättelse. Stiftelsen redovisar ett positivt resultat 
om 630 tkr. Balansomslutningen per 2020-12-31 var 7 414 tkr, med en soliditet 
(andel eget kapital) på 46 %. 
Av revisionsberättelsen framgår att årsredovisningen har upprättats i enlighet 
med årsredovisningslagen och ger en i alla väsentliga avseenden rättvisande bild 
av stiftelsens resultat och ställning. Styrelseledamöterna anses inte ha handlat i 
strid med stiftelselagen, stiftelseförordnandet eller årsredovisningslagen. 
Revisorerna tillstyrker att styrelsens ledamöter beviljas ansvarsfrihet för 2020.    

Beslutsunderlag 
1. Fullmäktigeskrivelse, 2021-06-21 

2. Årsredovisning för Stiftelsen Proteko år 2020, 2021-05-21 
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§ 140 Dnr KS 2021-00469 1.2.4.1 

Delårsrapport januari - april 2021 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 109, B 3516) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Delårsrapport januari-april 2021 godkänns. 
Tekniska nämndens kommunbidrag minskas med 260 000 kronor för 
anpassning till verkliga kapitalkostnader under 2021. 
Fritids- och folkhälsonämnden beviljas ett utökat investeringsanslag för 
projektet ”Borås Skidstadion” med 3,0 miljoner kronor till totalt 13,0 miljoner 
kronor. Detta rapporterades av nämnden redan i årsbokslutet 2020.   

Kommunstyrelsens beslut 2021-06-21, § 287 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen för egen del: 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del enligt särskilda bemyndiganden i KF 
Budget 2021 

Följande nämnder erhåller utökat kommunbidrag 2021 med anledning av 
särskild lönesatsning från 1 april: 
Förskolenämnden 1 143 000 kronor 
Grundskolenämnden 2 205 000 kronor 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 1 044 000 kronor 
Kulturnämnden 80 000 kronor 
Sociala omsorgsnämnden 63 000 kronor 
Vård- och äldrenämnden 475 000 kronor 

Som en slutlig reglering av omorganisationen kring borttagandet av 65-
årsgränsen flyttas 3 000 000 kronor i kommunbidrag från Vård- och 
äldrenämnden till Sociala omsorgsnämnden. 

Vidare beslutar Kommunstyrelsen utan omröstning föreslå 
Kommunfullmäktige besluta: 
Delårsrapport januari-april 2021 godkänns. 
Tekniska nämndens kommunbidrag minskas med 260 000 kronor för 
anpassning till verkliga kapitalkostnader under 2021. 
Fritids- och folkhälsonämnden beviljas ett utökat investeringsanslag för 
projektet ”Borås Skidstadion” med 3,0 miljoner kronor till totalt 13,0 miljoner 
kronor. Detta rapporterades av nämnden redan i årsbokslutet 2020.   

Reservationer 
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Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Hasse Ikävalko (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande att: Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Delårsrapport januari-april 2021 godkänns med följande ändringar: 

- På sid 9 under rubriken Sociala omsorgsnämnden: 
Sociala omsorgsnämnden prognostiserar ett resultat enligt budget. Nämnden 
har pga. pandemin tvingats stänga sin dagliga verksamhet vilket leder till lägre 
personalkostnader. Arbetet med att samplanera bemanning mellan enheter 
fortsätter. Nämnden prognostiserar ett underskott jämfört med budget på 
material och tjänster och det beror till största delen på kostnader för personlig 
assistans. Som en slutlig reglering av omorganisationen kring borttagandet av 
65-årsgränsen har Sociala omsorgsnämnden och Vård- och äldrenämnden 
kommit överens om att 3 mnkr flyttas från Vård- och äldrenämnden till Sociala 
omsorgsnämnden. Sociala omsorgsnämnden ska i kommande rapporter och i 
bokslut särredovisa övervältringskostnader från Försäkringskassan.
Övervältringskostnader som härrör från en ökad volym och som inte redan 
kompenserats för i budget, kommer att kompenseras för i bokslut. 

- På sid 10 under rubriken Individ- och familjeomsorgsnämnden: 
Individ- och familjeomsorgsnämndens visar i sin prognos för 2021 ett negativt 
resultat motsvarande - 6,5 mnkr. Nämnden budget förstärktes med 5,8 mnkr 
för strukturellt underskott i grunduppdraget och sedan med 6 mnkr i 
tilläggsbudget. Det största underskottet prognostiseras under verksamheten 
barn- och ungdomsvård -6 mnkr, även vård av vuxna gör ett stort minus med -
5,4 mnkr. 2020 års resultat för Individ-och familjeomsorgsnämnden var -10,9 
mnkr. Nämnden undantas krav på anpassningar som leder till att barn och unga 
samt personer med missbruksproblem inte kan få den vård de bedömts ha 
behov av. Den del av nämndens underskott, som uppstått som en konsekvens 
av att sådana anpassningar inte genomförts, kommer nämnden att kompenseras 
för i samband med bokslut. 

Tekniska nämndens kommunbidrag minskas med 260 tkr för anpassning till 
verkliga kapitalkostnader under 2021. 

Fritids- och folkhälsonämnden beviljas ett utökat investeringsanslag för 
projektet ”Borås Skidstadion” med 3,0 mnkr till totalt 13,0 mnkr. Detta 
rapporterades av nämnden redan i årsbokslutet 2020. 

Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) mot 
beslutet. 
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§ 141 Dnr KS 2019-00157 3.4.1.2 

Tydliggöra arbetet med landsbygdsutveckling.
(Budgetuppdrag 2019) 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 110, B 3550) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunfullmäktige: 

Att Kommunstyrelsens Näringslivsenhet utformar och sammankallar en 
samverkansgrupp bestående av berörda tjänstepersoner inom Borås Stad, efter 
behov enligt utredningens rekommendationer. 
Att det i dagsläget inte är läge att specificera något specifikt styrdokument för 
landsbygdsutveckling. 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta i enlighet med 
skrivelsen och därmed anses budgetuppdraget från 2019 ”Arbetet med 
landsbygdsutvecklingens innehåll, organisatoriska placering och 
ansvarsfördelning ska utredas och tydliggöras” slutfört. 

Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Ulrik Nilsson (M), Hans Gustavsson (KD), Lisa 
Berglund (KD), Niklas Arvidsson (KD), Magnus Sjödahl (KD), Ulf Sjösten 
(M), Hasse Ikävalko (M), Martin Nilsson (M), Anna Christensen (M), Pirita 
Isegran (M), Birgitta Bergman (M), Lars-Gunnar Comén (M), Annette Carlson 
(M), Oliver Öberg (M), Marie Fridén (M), Annette Nordström (M) och Nils-
Åke Björklund (M) till förmån för Moderaterna och Kristdemokraternas 
reservation i Kommunstyrelsen. 

Vidare reserverar sig Björn Qvarnström (SD), Crister Spets (SD), Olle 
Engström (SD), Kristian Silbvers (SD), Andreas Exner (SD), Ann-Charlotte 
Blomqvist (SD), Eva Eriksson (SD), Jan Nilsson (SD), Leif Häggblom (SD), 
Anders Alftberg (SD) till förmån för Sverigedemokraternas reservation i 
Kommunstyrelsen. 

Kommunstyrelsens beslut 2021-06-21, § 289 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Kommunstyrelsens Näringslivsenhet utformar och sammankallar en 
samverkansgrupp bestående av berörda tjänstepersoner inom Borås Stad, efter 
behov enligt utredningens rekommendationer. 
Att det i dagsläget inte är läge att specificera något specifikt styrdokument för 
landsbygdsutveckling. 
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Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta i enlighet med 
skrivelsen och därmed anses budgetuppdraget från 2019 ”Arbetet med 
landsbygdsutvecklingens innehåll, organisatoriska placering och 
ansvarsfördelning ska utredas och tydliggöras” slutfört. 

Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Hasse Ikävalko (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Att 
Kommunstyrelsens Näringslivsenhet utformar och sammankallar en 
samverkansgrupp bestående av berörda tjänstepersoner inom Borås Stad, efter 
behov enligt utredningens rekommendationer. 
Samverkansgruppen ska arbeta fram ett styrdokument för landsbygdsutveckling 
i Borås, som föreläggs Kommunstyrelsen för beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta i enlighet med 
skrivelsen och därmed anses budgetuppdraget från 2019 ”Arbetet med 
landsbygdsutvecklingens innehåll, organisatoriska placering och 
ansvarsfördelning ska utredas och tydliggöras” slutfört. 

Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till förmån 
för sitt yrkande att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Att 
Kommunstyrelsens Näringslivsenhet utformar och sammankallar en 
samverkansgrupp bestående av berörda tjänstepersoner inom Borås Stad, efter 
behov enligt utredningens rekommendationer. Att uppdra Kommunstyrelsen 
att ta fram en Landsbygdsstrategi, i enlighet med utredningens intentioner. 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta i enlighet med 
skrivelsen och därmed anses budgetuppdraget från 2019 ”Arbetet med 
landsbygdsutvecklingens innehåll, organisatoriska placering och 
ansvarsfördelning ska utredas och tydliggöras” slutfört. 

Sammanfattning av ärendet 
För att kunna besvara uppdraget så har en identifiering av ”landsbygds-
utveckling” gjorts för att skapa förståelse och ett gemensamt synsätt kring 
begreppet. Utifrån det har Näringslivsenheten tillsammans med utvalda 
personer som har en övergripande bild från Fritids- och folkhälsoförvaltningen 
samt Strategisk samhällsplanering tagit fram en utredning med en kartläggning 
av det arbete som idag sker i Borås Stad internt och externt inom ramen för 
landsbygdsutveckling. 

Detta för att identifiera det arbete som idag pågår och för att se vilka områden 
som behöver extra resurser, men också för att identifiera eventuellt nya 
områden att arbeta med för en förbättrad landsbygdsutveckling. 
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Utifrån den kartläggning och utredning som gjorts så bör en samverkansgrupp 
med berörda tjänstepersoner inom Borås Stad skapas för att få ett samlat grepp 
kring arbetet med landsbygden och dess utveckling. 

Näringslivsenheten föreslås få en samordningsfunktion för samverkansgruppen 
med ett huvudansvar att kalla till kontinuerliga möten där aktuella ämnen, 
uppdrag och utmaningar för landsbygdsutveckling ska vara i fokus. Inför det 
årliga budgetarbetet föreslås gruppen att till politiken lyfta fram ett underlag och 
analyser över vad man ser som utmaningar för landsbygden och vad som 
eventuellt behöver åtgärdas. Detta ska underlätta för att regelbundet följa upp 
det strategiska målområdet ”medborgares initiativkraft gör landsbygden 
levande” som presenteras i Borås Vision 2025 eller andra styrande dokument. 
Fler av budgetuppdragen som kommit under de senaste åren går hand i hand 
och bör samverka för att enklare nå bra resultat och att undvika dubbelarbete. 

En rekommendation är att skapa och kontinuerligt uppdatera en samlingssida 
för landsbygdsutveckling på boras.se med kontakter och hänvisningar till mer 
information. Vid behov kan även information behöva finnas på intranätet för 
att få en överskådlig bild för anställa som arbetar inom detta område. 

Beslutsunderlag 
1. Budgetuppdrag_2019 - Utredning och tydliggörande av 
landsbygdsutvecklingens innehåll 

Yrkanden 
Kerstin Hermansson (C) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Andreas Exner (SD), Leif Häggblom (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar 
bifall till Sverigedemokraternas reservation i Kommunstyrelsen. 

Annette Carlson (M) yrkar bifall till Moderaterna och Kristdemokraternas 
reservation i Kommunstyrelsen. 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag, 
dels till Sverigedemokraternas reservation i Kommunstyrelsen och dels till 
Moderaterna och Kristdemokraternas reservation i Kommunstyrelsen och 
finner förstnämnda proposition med övervägande ja bevarad. 
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§ 142 Dnr KS 2020-00461 3.1.1.0 

Begäran om kommunalt övertagande av Nabbamotet 
inklusive brokonstruktion 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 111, sid B 3577) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige godkänner övertagandet av Nabbamotet inklusive 
brokonstruktion som därmed övergår till kommunalt väghållningsansvar. På-
och avfartsramper i anslutning till väg 40 ska även fortsättningsvis vara kvar i 
statligt ansvar.           

Kommunstyrelsens beslut 2021-06-21, § 290 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Kommunfullmäktige godkänner övertagandet av Nabbamotet inklusive 
brokonstruktion som därmed övergår till kommunalt väghållningsansvar. 
På- och avfartsramper i anslutning till väg 40 ska även fortsättningsvis vara kvar 
i statligt ansvar.          

Sammanfattning av ärendet 
Trafikverket, Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) samt Riksförbundet 
Enskilda Vägar (REV) har genom ett samarbete mellan 2012-2017 kommit 
överens om principer för fördelningen av väghållaransvaret i Sverige. 
Principerna är utformade utifrån att väghållaransvaret ska vara rätt avgränsat 
mellan statlig, kommunal och enskild väghållare för samhällsekonomisk 
effektivitet och rationell väghållning. 

Till följd av exploatering i Borås västra delar vid Viared såväl söder som norr 
om väg 40 krävs förändringar av väghållaransvaret. Bro 15-1196-1 vid 
Nabbamotet samt vägar knyter samman de kommunala vägarna Alarevägen och 
Viaredsvägen på ömse sidor i ett planskilt mot över väg 40. Bron över väg 40 
vid Nabbamotet knyter an till lokalt vägnät på båda sidor, och kan därmed 
utifrån det kriteriet anses vara av lokal betydelse. Jämförbara trafikplatser i 
Borås är Kyllaredsmotet och Brämhultsmotet där broar över väg 40 har 
kommunal väghållning. Annelundsmotet knyter däremot an till statligt vägnät 
på södra sidan, och har därmed statlig väghållarskap över väg 40. 

Beslut om ändrad väghållning enligt 6 § vägkungörelsen (1971:954) fattas av 
Trafikverket, Juridik och Planprövning i Borlänge. Ett beslut om ändrad 
väghållning i enlighet med intentionerna fattas inte av Trafikverket utan att 
Kommunfullmäktige i Borås Stad har godkänt avtalet. 
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Beslutsunderlag 
1. Medfinansieringsavtal väg 40 Nabbamotet undertecknat av TRV 2021-06-15 

Yrkanden 
Nils-Åke Björklund (M) och Tom Andersson (MP) yrkar bifall till 
Kommunstyrelsens förslag. 
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§ 143 Dnr KS 2021-00554 3.3.6.0 

Medfinansierings- och samverkansavtal mellan 
Trafikverket och Borås Stad- åtgärder i Nabbamotet, 
väg 40, samt på Viaredsvägen, väg 1637, Borås 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 112, sid B 3583) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Medfinansierings- och samverkansavtalet mellan Trafikverket och Borås Stad 
godkänns. 

Kommunstyrelsens beslut 2021-06-21, § 296 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Medfinansierings- och samverkansavtalet mellan Trafikverket och Borås Stad 
godkänns. 

Sammanfattning av ärendet 
Syftet med detta avtal (bilaga 1)är att reglera respektive parts åtagande och 
finansiella ansvar för åtgärderna i statlig och kommunal infrastruktur samt 
vidare att skapa ett samarbete mellan Borås Stad och Trafikverket för att 
säkerställa att genomförandet av åtgärderna inte har en negativ påverkan på de 
omgivande trafiksystemen. 

Avtalet avser åtgärder i Nabbamotet, trafikplats nr 82 på väg 40 (statlig 
anläggning), samt på Viaredsvägen, väg 1637 (kommunal anläggning). Därtill 
kommer anpassningar av de anslutande kommunala vägarna Elementgatan,
Ödegärdsgatan, Vevgatan och Segloravägen. 
Motivet till att genomföra åtgärderna i detta avtal är Borås Stads planerade 
utbyggnad av detaljplanens verksamhetsområde, vilket utgör en fortsättning av 
befintligt verksamhetsområde Viared västra. 
Under 2018 tog Borås Stad fram en trafikanalys som visade att den 
trafikalstring som ett genomförande av detaljplanen i dess helhet medför, 
innebär att åtgärder måste vidtas som ökar kapaciteten och trafiksäkerheten i 
Nabbamotet och på Viaredsvägen. 

Trafikutredningen reviderades under 2021 i samband med att Borås Stad 
utförde en Åtgärdsvalsstudie (ÅVS). Åtgärdsvalsstudien godkändes av 
kommunstyrelsen den 12 april 2021. Syftet var att identifiera både befintliga och 
framtida brister i vägnätet kring Viared vid framtida exploatering, samt att ta 
fram och pröva olika åtgärder för att förbättra trafiksituationen. 
Trafikutredningen konstaterade bland annat att det krävs ombyggnation av 
Nabbamotet för att klara den fullt utbyggda detaljplanen för Viared västra. 
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Utredningen visar även att genom utbyggnad av en trafikplats vid Boråstorpet 
sker en omfördelning av trafiken så att den tillkommande trafikbelastningen i 
Nabbamotet kan hanteras för 2030 års trafiknivå. 
Åtgärderna vid Nabbamotet har bedömts till 35,3 mnkr (prisnivå 2021-06) 
förutsatt att kommunen projekterar och utför åtgärderna i kommunal och 
statlig infrastruktur. 

För att främja en mer rationell väghållning är parterna överens om att bron 
(Viaredsvägen-Elementgatan) över väg 40 bör övergå från statlig till kommunal 
väghållning. En begäran om övertagande av Nabbamotet inklusive 
brokonstruktion som därmed övergår till kommunalt väghållningsansvar ska 
godkännas av Kommunfullmäktige. På- och avfartsramper i anslutning till väg 
40 ska även fortsättningsvis vara kvar i statligt ansvar. 

Beslutsunderlag 
1. Medfinansieringsavtal väg 40 Nabbamotet undertecknat av TRV 2021-06-

15 

Yrkanden 
Nils-Åke Björklund (M) och Tom Andersson (MP) yrkar bifall till 
Kommunstyrelsens förslag. 
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§ 144 Dnr KS 2019-00462 3.2.1.4 

Utöka naturreservatet Rya åsar 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 113, sid B 3596) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunfullmäktige: 

Utöka Naturreservatet Rya åsar. 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Björn Qvarnström (SD), Crister Spets (SD), Olle 
Engström (SD), Kristian Silbvers (SD), Andreas Exner (SD), Ann-Charlotte 
Blomqvist (SD), Eva Eriksson (SD), Jan Nilsson (SD), Leif Häggblom (SD), 
Anders Alftberg (SD) till förmån för reservationen i Kommunstyrelsen. 

Kommunstyrelsens beslut 2021-06-21, § 293 
Kommunstyrelsen beslutar med 11 röster mot 2 föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Utöka Naturreservatet Rya åsar. 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige 
besluta: Kommunstyrelsen beslutar att ärendet läggs till handlingarna utan 
vidare åtgärd. 

Sammanfattning av ärendet 
Naturreservatet Rya åsar bildades 2001 och omfattar 550 ha. Den 3 juni 2019 
tog Kommunstyrelsen beslut om att pröva möjligheten att utöka Rya åsar. 
Utökningen gäller ett område vid den före detta skidbacken ”Björbobacken” 
som ligger insprängt mitt i reservatet. Denna yta på cirka 12 ha undantogs när 
reservatet bildades på grund av pågående skidverksamhet. Skidverksamheten är 
sedan länge avslutad och området har varit en skräpig yta under många år. 
I Björbostugan finns idag verksamheten Gröna Vägen Framåt (rehabilitering). 
Det är en av anledningarna till att naturreservatets huvudentré flyttats. Den nya 
entrén kommer att ha fler parkeringsplatser och även ställplatser för husbil. 
Härifrån utgår flera vandringsleder. Entrén har särskilt fokuserat på 
barnaktiviteter och här kommer att finnas en kortare aktivitetsbaserad slinga för 
barn, ”lekhus” och pulkabacke. 
Naturreservatet utökas med det område väster om Almenäsvägen som idag inte 
ingår i reservatet (skidbacken, området vid Björbostugan och tillfartsvägen 
”Björbobacken”). Det säkerställer att området kan skötas för att få högre natur-
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och rekreationsvärden än det har idag. Entrén till reservatet blir bättre och görs 
mer tillgänglig. Kommunen är markägare till hela området som blir inkluderat i 
det befintliga naturreservatet. 
LONA-bidrag på 250.000 kr har erhållits för att utöka reservatet. 
Det tillkommande området kommer att ha många funktioner och teknik i 
området som kräver mycket tillsyn, städning och skötsel. Exempelvis 
grillplatser, parkering, vandringsslinga för barn, tillgänglighetsanpassad toalett 
och belysning. Tekniska förvaltningen har beräknat den årliga driften för 
utökningen av naturreservatet till 300.000 kr, se beslutsunderlag ”Finansiering” 
för detaljerad budget. 
Föreskrifterna som gäller för Naturreservatet Rya åsar ska gälla även för det 
utökade området. Den tillkommande arealen har indelats i skötselområden. 
Dessa skötselområden kommer att harmoniseras med de i det befintliga 
reservatet när skötselplanerna för hela reservatet revideras nästa gång. Den nya 
skötselplanen har tydliggjort skrivelser om bekämpning av invasiva arter. Dock 
har ingen budget för invasiva arter lagts till skötselbudgeten. Detta för att det 
pågår ett arbete med budgetuppdrag 2021 kring ansvarsfördelning av invasiva 
arter i Borås Stad. 

Beslutsunderlag 
1. Skötselplan utökning Rya åsar 
2. Finansiering utökning Rya åsar 
3. Remissammanställning med svar, utökning Rya åsar 
4. Översiktskarta Utökning av Naturreservat Rya åsar 
5. Detaljkarta Utökning av Naturreservat Rya åsar 

Yrkanden 
Kristian Silbvers (SD) yrkar bifall till Sverigedemokraternas reservation i 
Kommunstyrelsen. 

Kerstin Hermansson (C), Magnus Sjödahl (KD) och Annette Carlson (M) yrkar 
bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
och dels till reservationen i Kommunstyrelsen och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 145 Dnr KS 2019-00119 1.1.1.1 

Svar på motion av Jan Nilsson (SD): Hjälp barn i
missbruksmiljö! 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 114, sid B 3614) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar med 41 röster mot 30, 2 frånvarande: 

Fullmäktige anser motionen besvarad. 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Björn Qvarnström (SD), Crister Spets (SD), Olle 
Engström (SD), Kristian Silbvers (SD), Andreas Exner (SD), Ann-Charlotte 
Blomqvist (SD), Eva Eriksson (SD), Jan Nilsson (SD), Leif Häggblom (SD), 
Anders Alftberg (SD), Ulrik Nilsson (M), Hans Gustavsson (KD), Lisa 
Berglund (KD), Niklas Arvidsson (KD), Magnus Sjödahl (KD), Ulf Sjösten 
(M), Hasse Ikävalko (M), Martin Nilsson (M), Anna Christensen (M), Pirita 
Isegran (M), Birgitta Bergman (M), Lars-Gunnar Comén (M), Annette Carlson 
(M), Oliver Öberg (M), Marie Fridén (M), Annette Nordström (M) och Nils-
Åke Björklund (M) till förmån för reservationen i Kommunstyrelsen. 

Kommunstyrelsens beslut 2021-05-17, § 204 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige 
besluta: 

Fullmäktige anser motionen besvarad. 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige 
besluta: Fullmäktige anser motionen bifallen. 

Sammanfattning av ärendet 
Jan Nilsson (SD) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde den 2019-02-21 
lämnat in förslaget att uppdra åt Individ- och familjeomsorgsnämnden att 
upprätta en verksamhet för stöttning av barn vars föräldrar har missbruk. 

Motionen har skickats på remiss till Individ- och familjeomsorgsnämnden som 
har beslutat att motionen är besvarad 
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Beslutsunderlag 
1. Remissyttrande från Individ-och familjeomsorgsnämnden samt reservation 

från Sverigedemokraterna Eva Eriksson och Susanne Karlsson, 2019-04-30 
2. Motion av Jan Nilsson (SD) Hjälp barn i missbruksmiljö! 2019-01-28 
3. Anhörigstöd för barn och unga, dnr 2020-00217, 2020-09-21 

Yrkanden 
Ylva Lengberg (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Jan Nilsson (SD) och Hasse Ikävalko (M) yrkar bifall till reservationen i 
Kommunstyrelsen. 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
och dels till reservationen i Kommunstyrelsen och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
Kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunfullmäktige beslutat enligt reservationen i Kommunstyrelsen”. 

Omröstningsresultat 
Omröstning, se bilagd voteringslista nr 1. 
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§ 146 Dnr KS 2019-00840 1.1.1.1 

Svar på motion av Annette Carlson (M): Boråsavtalet -
ett lokalt Parisavtal för klimatet 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 115, sid B 3623) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunfullmäktige: 

Kommunfullmäktige bifaller motionen. 

Protokollsanteckning 
Moderaterna och Kristdemokraterna lämnar en anteckning till protokollet, se 
bilaga. 

Kommunstyrelsens beslut 2021-06-07, § 263 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Kommunfullmäktige bifaller motionen. 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige 
besluta: Kommunfullmäktige anser motionen vara besvarad. 

Protokollsanteckning 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) lämnar en anteckning till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Annette Carlson har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2019-09-26 lämnat 
in förslaget att Kommunstyrelsen ska ta initiativ till en kraftsamling där Borås 
Stad bjuder in näringsliv och civilsamhälle till ett samarbete syftande till att 
skapa ett lokalt klimatavtal.     

Motionen påpekar att Borås Stad behöver samla och involvera näringsliv och 
civilsamhälle om vi ska nå uppsatta mål. Ett förslag i motionen är att skapa ett 
lokalt Boråsavtal liknande Parisavtalet. Motionen påpekar även att ett 
framgångsrikt klimatarbete kräver att privatpersoner, företag, kommunen och 
regionen behöver göra aktiva val för att gynna klimatet. Motionären vill se ett 
bredare och större engagemang och öka medvetandet så det blir enklare att göra 
rätt val genom mer information och kunskapsspridning. 
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Sedan 2019 när motionen lämnades in så har Borås Stad omorganiserat och 
utökat arbetet med klimatfrågor. En koldioxidbudget har tagits fram som visar 
att vi behöver minska klimatutsläppen med 16 procent per år om vi ska klara 
vår del av Parisavtalet. Samordningen av klimatfrågorna sker nu i klimat-
kommittén som består av tjänstepersoner från Miljöförvaltningen och 
Stadsledningskansliet. Ett klimatråd med representanter från alla partier som 
finns i fullmäktige är knytet till klimatkommittén vilket ger en bra koppling 
mellan politik och verksamhet. Klimatrådet är en beredning under Kommun-
styrelsen och sammanträder en gång varje månad. Klimatrådet har bjudit in 
både näringsliv, medborgare och civilsamhälle på olika aktiviteter för att skapa 
förankring, delaktighet och samverkan. Detta ensamt kommer självklart inte 
räcka för att skapa ett bredare och stärkare engagemang, därför behöver 
klimatkommittén utveckla det utåtriktade klimatarbetet i samverkan med andra 
aktörer. Under detta år har klimatkommittén fokuserat på att utveckla och 
utöka arbetet med klimatfrågor inom kommunkoncernen Borås Stad. 
Efterhand som förvaltningar och bolag blir mer självgående i det arbetet, så 
kommer fokus vara på det utåtriktade arbetet och då i samverkan med andra 
aktörer. De första stegen har redan tagits för att undersöka möjliga 
gemensamma projekt och intresset verkar stort. I den mån det är möjligt så 
kommer klimatkommittén söka medel utifrån för att utöka och snabba på 
samverkan med civilsamhälle, forskning och näringsliv.   

Beredning av motionen har skett med klimatrådet och klimatkommittén. 

Beslutsunderlag 
1. Motion: Boråsavtalet – ett lokalt Parisavtal för klimatet, 20190925 

Yrkanden 
Tom Andersson (MP) och Annette Carlson (M) yrkar bifall till 
Kommunstyrelsens förslag. 

Andreas Exner (SD) yrkar bifall till reservationen i Kommunstyrelsen. 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
och dels till reservationen i Kommunstyrelsen och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 147 Dnr KS 2020-00640 1.1.1.1 

Svar på motion av Ulrik Nilsson (M): Tillsätt en lokal 
Corona-kommission 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 116, sid B 3629) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen anses besvarad. 

Protokollsanteckning 
Moderaterna och Kristdemokraterna lämnar en anteckning till protokollet, se 
bilaga. 

Kommunstyrelsens beslut 2021-06-07, § 235 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Motionen anses besvarad. 

Protokollsanteckning 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) lämnar en anteckning till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Ulrik Nilsson (M) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2020-08-27 
lämnat in förslaget att tillsätta en lokal Corona-kommission för att utreda Borås 
Stads hantering av covid-19 och dess konsekvenser samt för att dra lärdomar 
inför framtida krissituationer. 
Den centrala krisledningsstaben har låtit en utomstående granskare göra en 
utvärdering av deras arbete i ett lärande perspektiv. I den rapporten var 
slutsatsen att Borås Stads hantering av pandemin fungerat bra.  I utvärderingen 
finns även rekommendationer på kort och långsikt att ta med i det fortsatta 
arbetet. Bland annat var en lärdom att det finns ett behov av att tänka mer 
strategiskt inför kommande kriser. 
Fritids-och folkhälsoförvaltningen har gjort två rapporter under 2020 om hur 
covid-19 påverkat olika målgrupper. En med fokus på åldersgruppen 70 år och 
äldre som gjordes utifrån inhämtat intryck från de tjänstepersoner som jobbar 
strategiskt med frågor som rör äldre i Borås Stad och intervjuer med mål-
gruppen.  Den andra om sociala risker med fokus på barn-och unga som 
gjordes med en analysgrupp bestående främst av de förvaltningar och externa 
aktörer som finns representerade i det brottsförebyggande rådet. 
Stadsrevisionen planerar att genomföra en granskning av Borås Stads hantering 
av coronapandemin enligt revisionsplanen för 2021. Fokus kommer att ligga 

32 



 
 

   
 
 
 
 
 

 
 

 
  

 
   
      
   

 

både på traditionella ansvarsfrågor, arbetsdelning, och koordinering och på ett 
framåtsyftande lärande perspektiv. 
Kommunstyrelsen bedömer att Stadsrevisions syfte med sin granskning ligger i 
linje med motionens intention och anser därmed att det inte behöver tillsättas 
en separat kommission, utan att Stadsrevisions rapport kan vara en viktig del i 
utvärderingen av corona-hanteringen. Utöver den planerade granskningen har 
utvärderingen som redan gjorts av en utomstående granskare när det gäller den 
centrala krisledningsstaben, varit en viktig kunskap för att få en uppfattning på 
vad som fungerat bra och vad som behöver förbättras i det pågående 
krisledningsarbetet. 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att besluta att motionen ska 
anses vara besvarad. 

Beslutsunderlag 
1. Motion- Tillsätt en lokal Corona-kommission 
2. Bilaga 1- Effekter av coronaviruset - fokus på åldersgruppen 70 år och äldre 
3. Bilaga 2 -Sociala risker utifrån covid-19-pandemin - Fokus barn och unga 
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§ 148 Dnr KS 2020-00773 1.1.1.1 

Svar på motion av Niklas Arvidsson (KD), Hans 
Gustavsson (KD) och Anna-Clara Stenström (M): 
Värdighetsgarantier i äldreomsorgen 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 117, sid B 3659) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar med 40 röster mot 31, 2 frånvarande: 

Fullmäktige avslår motionen. 

Kommunstyrelsens beslut 2021-06-07, § 242 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Fullmäktige avslår motionen. 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Motionen bifalles. 

Sammanfattning av ärendet 
Niklas Arvidsson (KD), Hans Gustavsson (KD) och Anna-Clara Stenström (M) 
har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2020-10-14 lämnat in förslaget att 
Vård- och äldrenämnden uppdras att förnya Borås Stads värdighetsgarantier 
samt att förnyandet av värdighetsgarantierna ska även ta hänsyn till måltidens 
sociala betydelse och vikten av måltidssällskap.      

Motionen har skickats på remiss till Vård- och äldrenämnden som avstyrker 
motionen och till Centrala Pensionärsrådet som tillstyrker motionen med 
tillägget att efterlevnaden av värdighetsgarantier regelbundet måste följas upp 
för att ett införande av sådant ska få effekt. 

Vård- och äldrenämnden arbetar redan med ett ständigt utvecklings- och 
förbättringsarbete, där fler aspekter och delar tas upp än de tidigare värdighets-
garantiernas innehåll. 

I motionen föreslås också att hänsyn ska tas till måltidens sociala betydelse och 
vikten av måltidssällskap. Även i denna fråga arbetar vård- och äldrenämnden 
med ett utvecklingsarbete. 

Kommunstyrelsen anser att motionen är besvarad. 
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Beslutsunderlag 
1. Fullmäktigeskrivelse 
2.  Yttrande över motion Värdighetsgarantier i äldreomsorgen från Centrala 
Pensionärsrådet 
3. Yttrande över motion Värdighetsgarantier i äldreomsorgen från Vård- och 
äldrenämnden 
4. Motion Värdighetsgarantier i äldreomsorgen 

Yrkanden 
Ylva Lengberg (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Hans Gustavsson (KD), Andreas Exner (SD), Annette Carlson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) yrkar bifall till reservationen i Kommunstyrelsen. 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
och dels till reservationen i Kommunstyrelsen och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
Kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunfullmäktige beslutat enligt reservationen i Kommunstyrelsen”. 

Omröstningsresultat 
Omröstning, se bilagd voteringslista nr 2. 
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§ 149 Dnr KS 2021-00238 1.1.1.1 

Svar på motion av Lars Gunnar Comén (M) och Martin 
Nilsson (M): Stärkta upphandlingsprocesser för ett 
bättre företagsklimat 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 118, sid B 3674) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunfullmäktige: 
Motionen anses besvarad. 
Kommunfullmäktige beslutar vidare att en upphandlingsskola ska upprättas på 
Koncerninköp, där tät dialog och samverkan ska ske tillsammans med berörda 
branschorganisationer. 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Ulrik Nilsson (M), Hans Gustavsson (KD), Lisa 
Berglund (KD), Niklas Arvidsson (KD), Magnus Sjödahl (KD), Ulf Sjösten 
(M), Hasse Ikävalko (M), Martin Nilsson (M), Anna Christensen (M), Pirita 
Isegran (M), Birgitta Bergman (M), Lars-Gunnar Comén (M), Annette Carlson 
(M), Oliver Öberg (M), Mattias Karlsson (M), Annette Nordström (M) och
Nils-Åke Björklund (M) till förmån för reservationen i Kommunstyrelsen. 

Kommunstyrelsens beslut 2021-06-21, § 298 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Motionen anses besvarad. 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att besluta att en 
upphandlingsskola ska upprättas på Koncerninköp, där tät dialog och 
samverkan ska ske tillsammans med berörda branschorganisationer. 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Hasse Ikävalko (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) yrkande att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Att motionen bifalles. 

Sammanfattning av ärendet 
Lars Gunnar Comén (M) och Martin Nilsson (M) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2021-02-25 lämnat in förslaget att upprätta en upphandlingsskola 
för leverantörer vid Koncerninköp. 
Motionen har skickats på remiss till Stadsledningskansliet, Koncerninköp. 
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I Svenskt Näringslivs årliga undersökning bedöms företagsklimatet i Borås ligga 
på 3,5 på en sex gradig skala. De två områden som bland annat drar ner 
helhetsbetyget är upphandling och upplevd konkurrens från kommunen. 
Engagemanget och fler som deltar i kommunens upphandlingar behöver öka 
för att både få en ökad kvalité och effektivitet i kommunens upphandlingar. 
Konkurrens och ökat antal anbudslämnare i våra upphandlingar är viktigt, och 
det är vår skyldighet att mot stadens invånare sträva mot hög kvalitet och låga 
kostnader. 

Att starta en upphandlingsskola skulle vara ett konkret sätt att få fler att delta i 
upphandlingar, där kommunen ger intresserade företagare information om hur 
upphandlingsprocessen går till, hur man som företagare kan delta och hur man 
gör för att lägga anbud. Upphandlingsskolor som redan finns hittar vi bland 
annat i Växjö, Trelleborg samt Nacka. Samtliga kan ses goda praktiska exempel 
på hur man kan ta sig an arbetet med en upphandlingsskola även i Borås. 
Upphandlingsskola Växjö 
Växjö arrangerar tre träffar av Upphandlingsskolan för företag. De vill göra det 
lätt att göra rätt när det handlar om att delta i Växjö kommuns upphandlingar 
och därför guidar de företagen genom tre olika teman. Träffarna genomförs 
som digital livesändning, med möjlighet till dialog och frågor som även kan ses i 
efterhand. 

Krav och utvärderingsmodeller 
Vid detta tillfälle ligger fokus på de krav som ställs i en upphandling och hur de 
kraven utvärderas. Även utvärderingsmodeller och konkreta exempel 
presenteras. Uppförandekoden gås igenom samt fokus på miljökrav som ofta 
ställs i upphandlingarna. 

Lämna anbud 
Vid detta tillfälle presenteras upphandlingsverktyget, där företagen bland annat 
får lära sig hur man lägger upp bevakningar, söker efter upphandlingar, vart 
man hittar upphandlingarna, lämnar anbud med mera. Tillfället ger också 
information och tips om hur företagen kan förbereda sig samt vad som är 
viktigt att tänka på när man lämnar anbud. 

Offentliga affärer 
Vid sista tillfället förklaras vad som gäller för offentliga affärer, lagstiftning, 
upphandlingsformer, avtal samt vilka faktorer som påverkar en offentlig 
upphandling. Lagstiftningen informeras med fokus på det som är särskilt viktigt 
för företagarna att ha koll på med störst fokus på LOU. 
Trelleborgs upphandlingsskola 
De går bland annat igenom hur man gör för att lägga ett anbud, tipsar om vad 
man bör tänka på om man vill göra affärer med kommunen och visar hur 
upphandlingsplanen ser ut för det kommande året. De vill även ta in 
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näringslivets synpunkter på upphandlingsarbetet för att kunna utvecklas och 
förbättras. Detta tillfälle görs en gång per år. 

Nackas upphandlingsskola 
Nacka kommun har en informationsserie, så kallad upphandlingsskolan, där de 
berättar mer om offentlig upphandling och hur det funkar i Nacka. De bjuder 
också på många tips och trix om hur företagen hittar sin nästa affär, hur man 
lämnar anbud och vad som är bra att tänka på. Syftet med detta är att göra 
företagarna bäst rustad att göra affärer med offentlig sektor. Denna serie är 
uppdelad i två delar där den första delen fokuserar på: 
Elektroniska upphandlingsverktyg. 
Hur hittar man offentliga upphandlingar? 
Hur man svarar på en offentlig upphandling. 
Tips & trix. 
Del 2 fokuserar på: 
Hur fungerar marknaden? 
Hur hittar man till affärerna & får full koll på marknaden? 
Hur ska företagen "sälja" på bästa sätt i förhållande till upphandlarens process 
för att nå framgång? 

Viktiga nycklar för att nå framgång i företagens försäljning till offentlig sektor. 
Förslag till Borås upphandlingsskola 
Koncerninköp ser positiv på förslaget kring upprättande av en 
upphandlingsskola. Borås upphandlingsskola kan ge intresserade företag 
information om: 
Offentlig upphandling rent generellt. 
Borås Stads upphandlingsarbete samt hur vi bygger våra upphandlingar. 
Vart upphandlingarna finns. 
Hur man lämnar anbud. 
Mer ingående skulle detta innebära att man vid dem första tillfällena går in på 
vad offentlig upphandling är, och de grundläggande principer som det bygger 
på. Lagstiftningen kan gås igenom, således vad den syftar till samt vilka faktorer 
som påverkar en offentlig upphandling. 
När det är presenterat kan man gå in mer på Borås Stads upphandlingsarbete 
samt hur vi bygger våra upphandlingar. Upphandlingsverktyget kan gås igenom 
där vi visar hur man söker efter upphandlingar, lägger bevakningar och lämnar 
anbud med mera. 

Genomförande 
Genomförandet av detta skulle kunna ske på kvällar, i form av kvällsseminarier, 
eller kortare lunchseminarier. Informationen som presenteras på träffarna kan 
med fördel sparas i efterhand i form av PowerPoints eller inspelat material av 
träffarna. Informationen kring dessa seminarier och även sparat material kan 
företagen hitta på Borås Stads hemsida. 
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Förutsättningar 
För att kunna upprätta denna upphandlingsskola krävs tillförda resurser till 
Koncerninköp. 

Beslutsunderlag 
1. Motion av Lars Gunnar Comén (M) och Martin Nilsson (M): Stärkta 

upphandlingsprocesser för ett bättre företagsklimat 

Yrkanden 
Lars-Gunnar Comén (M) yrkar bifall till reservationen i Kommunstyrelsen. 

Tom Andersson (MP) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
och dels till reservationen i Kommunstyrelsen och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. 
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